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78. zasadnutie Výboru pre daňové prognózy 
(21.06.2024) 

Účastníci stretnutia:  

MF SR  – Juraj Valachy, Dušan Paur, Veronika Horváthová  
NBS  – Milan Vaňko 
SLSP  – Matej Horňák,  
KRRZ  – Matúš Kubík, Jakub Koško 
VÚB – Michal Lehuta 
ČSOB  – Marek Gábriš 
Tatra Banka – Boris Fojtík 
Unicredit Bank – Ľubomír Koršnák 
 
Zasadnutia sa zúčastnili aj analytici Inštitútu finančnej politiky (ďalej IFP) a pozorovatelia Výboru.  
 

78. zasadnutie Výboru pre daňové prognózy zahájil riaditeľ Inštitútu Juraj Valachy. Následne sa prešlo k samotným 

prognózam. Príjmovú časť prezentoval Dušan Paur a výdavkovú Veronika Horváthová.  

Záverečná diskusia a predbežné hodnotenie 

Na záver prezentácie riaditeľ odboru daňových analýz a prognóz otvoril diskusiu a požiadal o predbežnú reakciu 

na prognózu: 

NBS:  

• Výdavkovú prognózu hodnotia predbežne realisticky.  

• K príjmovej sa ešte nevedia vyjadriť. DPPO im vychádza lepšie v porovnaní s minulou prognózou, ale nie 

na úrovni IFP. Problém vidia v celkovom fiškálnom rámci, čo však nie je predmetom daňového výboru. 

KRRZ: 

• Prognózu príjmov aj výdavkov hodnotia predbežne realisticky. 

• Člen vzniesol námietku: závery minulého výboru boli zverejnené s omeškaním, čím bol porušený štatút 

Výboru.  

• Pri osobitnom odvode z podnikania v regulovaných odvetviach, v časti tzv. bankového odvodu, pôvodne 

(pri zavedení) neuvažovali s prezentovaným prístupom ku základu odvodu, z ktorého vyplýva nižšia 

efektívna sadzba odvodu na zisk pred odvodom a pred zdanením. 

• KRRZ si spravila vlastnú kvantifikáciu vplyvu novej legislatívy pri spotrebnej dani z tabakových výrobkov. 

Vyšiel im veľmi podobný vplyv ako predpokladá IFP. Spomenuli, že plný vplyv zvýšenia sadzieb sa prejaví 

až v roku 2029. Pri novej dani zo sladených nealkoholických nápojov vychádzali z doložky vplyvov a vyšiel 

im takmer totožný vplyv na daňové príjmy verejnej správy.  

• Zástupca mal otázku, prečo nová daň zo sladených nealkoholických nápojov nie je zaradená ako 

spotrebná daň. 

• Podobne ako na makroekonomickom Výbore, tak aj na daňovom Výbore upozornili na volatilitu prognózy 

cien emisných povoleniek ETS medzi jednotlivými zasadnutiami VpMP. Dávajú apel na makroekonomický 

Výbor, aby prognózované ceny boli na horizonte stabilnejšie, aby sa volatilita plne prenášala iba na prvý 

rok, napríklad cez použitie prístupu, ktorý by v menšej miere revidoval prognózované ceny povoleniek v 

posledných rokoch prognózy. Neprichádzalo by tak ku výrazným revíziám odhadovaného nedaňového 

príjmu na celom horizonte prognózy. 

 

Reakcia IFP: 
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• IFP sa ospravedlňuje za oneskorené publikovanie prognózy. Celé vedenie bolo na zahraničnej pracovnej 

ceste, čo značne skomplikovalo procesy. Išlo o mimoriadnu situáciu, ktorá sa nebude opakovať. 

• Zatiaľ nie je známe zatriedenie dane zo sladených nealkoholických nápojov, komunikuje sa to so sekciou 

na MF. Veľmi pravdepodobne bude daň klasifikovaná v položkách EKRK ako spotrebná daň alebo ako 

ostatné spotrebné dane. 

• IFP súhlasí so zmenu prístupu a skúsi sa nad tým zamyslieť. Samotná prognóza cien je komplexnejší 

problém, ako sa na prvý pohľad zdá. Vývoj cien odzrkadľuje viac skutočností, nie len vývoj na strane 

dopytu (napr. vývoj v priemysle, akceleráciu zelenej transformácie emisne náročných sektorov a pod.), 

ale aj ponukovú stranu (postupné znižovanie emisného stropu, zavedenie uhlíkového cla na dovážané 

tovary, postupné rušenie bezplatne prideľovaných povoleniek a pod.). Ide o väčšie množstvo vzájomne 

interagujúcich faktorov, pričom tiež platí, že niektoré z faktorov sú ťažšie predvídateľné. 

TATRA BANKA:  

• Prognózu hodnotia predbežne realisticky. 

• Vývoj pri efektívnej sadzbe EDS DPH je zaujímavý, predovšetkým pokles v prvom kvartáli roka 2024. 

Aplikovanie konzervatívneho prístupu k výnosu DPH do budúcna sa javí členovi ako schodná možnosť. 

Člen sa pýtal, či za poklesom vníma IFP kultúrnu zmenu alebo technickú?  

• Ohľadom výnosnosti bankového sektora člen súhlasí s jemným nárastom do budúcna.  

• Pri výnose DPPO je skeptickejší. Dynamika môže byť slabšia z dôvodu napnutého trhu práce. 

Zamestnanci by mali prostredníctvom tlaku na mzdy ukrajovať viac zo ziskov. 

VÚB:  

• Prognózu hodnotia predbežne realisticky. 

• Predpoklad ziskovosti bánk je v poriadku, pri ziskovosti korporátu sa prikláňa ku konzervatívnejšiemu 

pohľadu, nepreferujú rastúcu EDS. Dôvodom podľa člena bude tlak na mzdy, ktorý pôjde na úkor 

ziskovosti podnikov. 

Reakcia IFP: 

• Na odhad EDS DPH sa používa priemer posledných dvoch kvartálov. V prípade krátkodobého vývoja EDS 

IFP eviduje nesúlad medzi spotrebou domácností reprezentovanou  tržbami z eKasy a výberom DPH. 

Vníma to ako riziko do ďalších mesiacov. IFP sa pozrel aj na iné ukazovatele, ako je platobná disciplína 

a tá zostáva pomerne vysoká. 

ČSOB:  

• Člen zatiaľ nevie dať predbežné hodnotenie, musia sa na to hlbšie pozrieť. 

• Otázka ku grafu DPH, konkrétne k colniciam, či poklesy znamenajú podvody na DPH a či nezačal nový 

trend s podvodmi na DPH. 

• V prípade osobitného odvodu z bánk vníma úrokové sadzby normalizované, trh nie je deformovaný. Zisk 

sa dosahoval na ekonomickom vývoji v závislosti od rozbehnutia aktívnych obchodov.  

Reakcia IFP: 

• IFP jednotlivé časti DPH pravidelne monitoruje a analyzuje po sektoroch. Nadmerné odpočty nepoklesli 

tak ako medzispotreba firiem, čo otvára otázky, ktorým sa bude IFP venovať.  

SLSP:  

• K prognóze sa nevie sa vyjadriť, potrebujú si to pozrieť. Predbežne by hodnotili prognózu realisticky. 

• K ziskovosti bankového trhu nemá bližšie informácie.  

Unicredit Bank: 
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• Predbežne by hodnotili prognózu realisticky. 

• V prípade ziskovosti firiem súhlasia so stanoviskom zástupcu Tatra Banky. Podiel miezd na HDP rastie 

a pravdepodobne ukrojí zo ziskovosti. Zastávajú konzervatívnejší prístup k DPPO. 

• Podobne aj v prípade vývoja bankového sektora majú konzervatívnejšie očakávania a počítajú 

s pomalším nárastom ziskovosti. Dlhodobo sú konzervatívni pri prognóze zlyhaných úverov a pôžičiek. 

 

Záver: 

Na záver stretnutia požiadal Dušan Paur členov Výboru, aby poslali svoje hodnotenia prognózy do stredy 

26.06.2024, do konca pracovného dňa na nasledovné adresy: juraj.valachy@mfsr.sk a dusan.paur@mfsr.sk.  

 
Zapísal: Marián Polášek, dňa 21.06.2024. 
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